
    

SCHRIFTELIJKE  VRAAG
Indiener: GroenLinks / Paul Knuvers

Datum indiening vraag: 16-11-2020

Datum verzending antwoord: 30-11-2020

Formulering: Waar blijft het “crematorium bos”? episode 3
“Ik rustte uit op een tak en dacht

aan koekoeken die over het water roepen,

de koekoek van de Bann die zoeter roept

dan kerkklokken die kermen en knarsen.”  (uit: ‘Sweeney’s Waanzin’ van Seamus Heany)

Algemene én enige kennisgeving

Vervuld van verdriet en leed, heeft de GroenLinks fractie moeten constateren dat van de 
natuurcompensatie nabij de Waterster (Borculo) door crematorium Hart van Berkelland 
niets meer over is. Stonden hier deze zomer nog 18 sprietjes van bomen weg te kwijnen, 
thans is er slechts een gemaaide wei van over. Wij gedenken deze verdwijning in stilte, 
overdenken hoe mooi het had moeten worden, welke beloften schuil gingen in dit jonge 
leven. Het ‘crematoriumbos’ is niet meer. 

Daarom: geen bezoek, geen bloemen. Graag uw persoonlijke inzet voor een bio-divers 
Berkelland.  

Berkelland, 6 november 2020

Beste collegeleden van Berkelland, 

Bovenstaand had zo maar als rouwadvertentie in onze lokale media kunnen staan. GroenLinks 
kiest voor enkele vragen aan u, alvorens hiertoe wellicht over te gaan.

9 mei 2017 antwoordde u op vragen van GroenLinks naar de termijn van realisatie van de 
natuurcompensatie voor de bouw van het crematorium, Groenloseweg 2 te Haarlo: “…13.150 
m2 moet worden gecompenseerd als bos op een locatie nabij de Waterster in Borculo. De 
werkelijke compensatie na bij de Waterster wordt overigens in de praktijk 16.200 m2”. En de 
termijn: “Binnen2 jaar na verlenen omgevingsvergunning……Dus voor 27 mei 2018 moet alle 
bos- en natuurcompensatie zijn aangelegd”. 

Vanwege onzichtbaarheid van enige aanplant van grootte en omvang stelde GroenLinks in 
december 2018 andermaal vragen over de boscompensatie bij de Waterster. U antwoordde 
op 13-12-2018 o.a.: “Er heeft wel degelijk aanplant plaatsgevonden ……Deze aanplant is 
tussen 80 en 110 cm hoog (sic!) en kan tussen de ruigte over het hoofd worden gezien”. En 
over het feit dat er ook toen al veel van die 80 cm hoge aanplant was verdwenen: “De 
herplant die dood is gegaan door droogte zal vervangen moeten worden…. Vóór 31 december 
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2019….  Daarna geldt een instandhoudingsplicht voor de nieuwe houtopstand ”.

Welnu, zowel begin als eind 2020 moet ik constateren dat er noch vóór 31 dec. 2019 noch 
daarna aanplant is geweest. Meerdere malen ben ik wezen kijken. Hopelijk uw/onze 
handhavers ook. Droogte kan best een rol hebben gespeeld, maar een serieuze aanpak waar 
daar ook rekening mee wordt gehouden heeft niet plaats gehad. Dat is de conclusie voorlopig 
van GroenLinks. Wij laten ons graag van het tegendeel overtuigen.

Vanwege dit voorbeeld zijn wij daarnaast ook benieuwd hoe het staat met andere 
natuurcompensatie. 

 

Vraag: Kunt u ons uitleggen: waarom is nabij de waterster de boscompensatie niet 
gerealiseerd, heeft hier handhaving met sancties plaats gevonden, wat schetst u ons als 
perspectief om duidelijk te maken dat u aanplant van nieuwe bomen niet alleen op 
papier maar in de praktijk waarmaakt?

Antwoord: 
We hebben begin februari 2020 contact opgenomen met het crematorium Hart van 
Berkelland, omdat 80-90% van de jonge aanplant was gestorven door de droogte. Door 
de droogte van de afgelopen jaren is veel beplanting die eerst leek aan te slaan alsnog 
dood gegaan. Na verschillende overleggen met de eigenaar van het crematorium is 
bepaald het perceel bij de Waterster (waar de compensatie plaats zou vinden) te 
maaien en opnieuw in te planten voor 1 december 2020. De herplant is verricht op 16 
november. Onderstaande foto’s van de aanplant zijn op 18 november 2020 door de 
gemeente Berkelland gemaakt. De eigenaar voldoet daarmee aan de gemaakte 
afspraken.
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Vraag: Kunt u ons op korte termijn een actueel overzicht verschaffen van de 
natuurcompensaties die de afgelopen jaren zijn opgelegd, de realisaties ervan en/of de 
handhavingstrajecten die lopen? 

Antwoord: 
We leggen op dit moment de laatste hand aan het totaal overzicht van de groene 
handhavingszaken, waaronder de natuurcompensaties. Dit totaal overzicht wordt 
opgenomen in een apart hoofdstuk in het jaarverslag handhaving. We verwachten dat 
dit jaarverslag eind januari / begin februari 2021 gereed is.

Toelichting:
1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. 
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel aanmaken. 
Het antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag. 


